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Voor ons ligt het initiatiefvoorstel afkomstig vanuit de werkgroep 

vergaderstructuur om het aanstellen van extra fractievolgers in deze Raad 

mogelijk te maken. Op opdracht van het presidium hebben wij een zo adequaat 

mogelijk voorstel trachten te schrijven om te voldoen aan de geformuleerde 

opdracht, namelijk de voor- en nadelen aan het licht brengen voor de 

beëdiging van een extra fractievolger. Dit heeft uiteindelijk tot dit voorstel 

geleid. 

In het initiatiefvoorstel wordt duidelijk aangegeven waarom het belangrijk is 

om het mogelijk te maken een fractievolger te benoemen. Als raadsleden 

krijgen we steeds meer op ons bordje. Het rapport 15,9 uur, de verbindende rol 

van het raadslid in een vitale democratie, afkomstig uit 2016, onderschrijft dit. 

Raadsleden besteedden, destijds, gemiddeld 15,9 uur per week aan het 

raadslidmaatschap. Om dit werk makkelijker te maken, zeker voor kleine 

fracties, kunnen fractievolgers helpen bij de werkzaamheden van raadsleden 

en hun specifieke kennis inzetten, wat ten goede komt aan de kwaliteit van het 

raadswerk en de Raad als geheel. Als CDA West Maas en Waal staan wij voor 

een goede kwaliteit van de Raad. Dit voorstel zorgt er voor dat de Raad een 

kwaliteitsimpuls kan krijgen door meer mensen met expertise binnenboord te 

halen. Iedere gemeenteraad kent ruimte voor verbetering, ook de onze.  

Ook fungeert het fractievolgerschap als een goede springplank richting het 

raadslidmaatschap. Potentieel politiek geïnteresseerde mensen kunnen als 

fractievolger ervaring opdoen en op een laagdrempelige manier proeven aan 

het raadslidmaatschap, waardoor er mensen klaargestoomd kunnen worden 

voor de gemeenteraad. Als ik uit eigen ervaring mag spreken, kan ik stellen dat 

het mij destijds heel positief is bevallen en dat het mij ontzettend heeft 

geholpen toen ik de stap zette naar het raadslidmaatschap.  

Ik heb mij eens verdiept in wat gemeenten uit de regio, en ik heb gekeken hoe 

veel fractievolgers daar actief zijn per fractie: 

 Onze buren, gemeente Druten, kent 1, 2 of meerdere burgerleden per 

fractie 

 In de gemeente Wijchen hebben de kleinste fracties van de Raad in 

verhouding meer commissieleden. GroenLinks en D66, bijvoorbeeld, 

hebben 2 zetels maar wel 3 commissieleden. 

 In de gemeente Beuningen zijn meerdere commissieleden toegestaan 



 Binnen de regio Rivierenland zijn wij de enige gemeente waar één 

fractievolger, c.q. commissielid c.q. burgerlid, toegestaan is. De 7 andere 

gemeenten mogen er meerdere benoemen.  

Zo kan ik nog wel even doorgaan. Wat het CDA betreft lopen we hier echt 

achter en is het tijd om meer fractievolgers toe te laten. Dat doen we niet 

alleen voor onszelf, maar voor de Raad als geheel. Het komt de kwaliteit van de 

Raad ten goede en het helpt ons als raadsleden met onze werkzaamheden. 

Zoals Joan Derk van der Capellen, ook wel de grondlegger van onze democratie, 

ooit schreef: ‘’We zijn het aan onze eigen geschiedenis verplicht om ons hard te 

maken voor een sterke democratie’’. 

 

 

 

  


